



**Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. 2013-2024**

ISSN 0869--1908

URL - <http://vostokoriens.jes.su>

All right reserved

Issue 2 Volume . 2015

## **TO THE QUESTION OF THE NATURE OF THE COMMUNITY OF THE ANCIENT TURKS IN VI-VIII**

**Vladimir V. Tishin**

### **Abstract**

The article deals with the study of the structure of Ancient Turkic community. The research primarily focuses on the analysis of units of social terminology mentioned in the monuments of Old Turkic runic writing. The author shows that there were two levels that formed the Ancient Turkic community; first of them were units like the primary kin groups, but on the whole the structure was not based on the kinship relations, but on the territorial relations. So, the model of Ancient Turkic community was similar to the typical community in nomadic societies.

**Keywords list (en):** Turks, Kirkyzy, community, monuments of ancient Turkic runic writing

**Date of publication:** 01.03.2015

### **Citation link:**

Tishin V. TO THE QUESTION OF THE NATURE OF THE COMMUNITY OF THE ANCIENT TURKS IN VI-VIII // Vostok. Afro-aziatskie obshchestva: istoriia i sovremennost. – 2015. – Issue 2 C. 43-53 .

URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080000616-4-1-ru-339/>

# 3 К ВОПРОСУ О ХАРАКТЕРЕ ОБЩИНЫ У ДРЕВНИХ ТЮРКОВ VI-VIII ВВ

Тишин Владимир Владимирович

## Аннотация

Статья посвящена исследованию состава древнетюркской общины. Основной упор делается на анализ социальной терминологии, встречающейся в памятниках древнетюркской рунической письменности. Автор приходит к выводу о том, что, несмотря на то что первичный уровень древнетюркской общины составляли единицы, напоминающие семейно-родственные группы, характер внутриобщинных связей имел не кровнородственную, а территориальную основу. Тем самым древнетюркская община не отличалась от типичной общины кочевнических обществ.

**Ключевые слова:** тюрки, кыркызы, община, памятники древнетюркской рунической письменности

**Дата публикации:** 01.03.2015

## Ссылка для цитирования:

Тишин В. В. 3 К ВОПРОСУ О ХАРАКТЕРЕ ОБЩИНЫ У ДРЕВНИХ ТЮРКОВ VI-VIII ВВ // Восток. Афро-азиатские общества: история и современность. – 2015. – Выпуск №2 С. 43-53 . URL: <https://vostokoriens.jes.su/s086919080000616-4-1-ru-339/>